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Друковані видання 

Политический туризм за госсчет  
Елена Галаджий, "Комсомольская правда  в Украине" 

Народные депутаты вступают в десятки групп по межпарламентским связям с другими 

странами, чтобы обмениваться опытом и расширять географию виз в своем загранпаспорте. 

Если бы народных депутатов принимали на работу по объявлению, то оно звучало бы 

следующим образом: "Требуется мужчина (женщина) с высшим образованием и жаждой 

улучшить жизнь в стране. График работы - свободный. Бонусы - высокая зарплата и частые 

загранкомандировки".  

Как выяснила "КП", депутаты могут увидеть полмира за счет государства. Для этого 

необходимо лишь вступить в группу по межпарламентским связям с зарубежными странами. 

Всего таких групп в нынешнем парламенте - 104. А на зарубежные вояжи народных 

избранников из госбюджета выделяется 4,6 млн грн.  
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Четкого перечня полномочий, чем должны заниматься представители групп по 

межпарламентским связям с зарубежными странами, нет.  

- Такие объединения создаются для того, чтобы поддерживать отношения с коллегами из 
других стран, обмениваться опытом, - объясняет народный депутат Михаил Чечетов.  

- Я недавно изучал ситуацию в Сирии. Ведь в СМИ не всегда правдоподобно освещают 

события, а депутаты должны иметь достоверную информацию, чтобы составить объективную 

картину происходящего, - уточняет слова коллеги коммунист Александр Голуб.  - Осенью мы 

планируем опять полететь в Сирию для изучения ситуации на месте.  

Если раньше существовало ограничение - один депутат мог вступить только в пять 

групп и возглавить три, то сейчас все табу сняты. Треть парламентариев "дружат" с десятью-

пятнадцатью странами. 

- Для меня важным было попасть в группу по связям с Италией и Британией. В Лондоне 

у меня дочка учится, а в Милане мама купила квартиру, - рассказывает один из депутатов. 

Деятельность в "группах дружбы" приравнивается к общественной деятельности. 

Поэтому на зарплате такая активность не отображается.  

Хоть политики и утверждают, что членство в этих группах нельзя назвать туризмом за 

госсчет, но летают за рубеж они часто. Причем детальные путевые заметки из загранок 

выкладывают на своих страничках в Фейсбук. В апреле член депутатской группы по связям с 

Британией Владимир Куренной хвастался в соцсетях лондонскими экскурсиями.  

А в начале июля Польшу буквально штурмом взяли десятка три наших парламентариев. 

Присутствовали на принятии декларации о признании Волынской трагедии "этнической 

чисткой с элементами геноцида".  

Дмитрий Выдрин, политолог: 

- Для 90 процентов депутатов на первом месте свое дело, поэтому стремительно 

набирает обороты группа дружбы с Китаем. Они идут в группы, чтобы иметь преференции для 

своего бизнеса в России, Польше или Израиле. А если у нас нет торговых связей со Швецией 

или Тунисом, то в группе дружбы не будет ни одного человека. 

http://kp.ua/daily/030813/406788/ 

Новый посол США знает об Украине по рассказам диаспоры  

"Комсомольская правда  в Украине" 

48-летний Джеффри Пайятт занял место 64-летнего Джона Теффта. В Украину он 

приехал впервые, раньше не бывал даже в составе делегаций. Эксперты уже успели окрестить 

нового посла "глазами США" на предстоящих президентских выборах и "сильной рукой", 

которая потянет нашу страну в ЕС.  

"Джеффри Пайетт - дипломат высшего эшелона дипломатической службы США, прибыл 

в Киев 3 августа 2013 года в качестве восьмого посла Соединенных Штатов Америки в 

Украине" - такая характеристика дается новому руководителю американского посольства на 

официальном сайте ведомства. Кстати, данные о новом шефе исправили в день его приезда.   

Должность посла в Украине для Пайятта - очередная, более высокая ступенька в 

карьерной лестнице. В отличие  от своего предшественника, Пайятт никогда не возглавлял 

посольство. Ранее он работал заместителем руководителя Бюро по вопросам Южной и 

Центральной Азии, представлял США в Международном агентстве по атомной энергии и в 

других технических агентствах ООН. 

Несмотря на то что в предыдущие годы посол в основном специализировался на 

азиатских странах, он четко знает, каким путем должна идти европейская Украина.  

- Я буду призывать украинское правительство действовать немедленно, чтобы, 

воспользовавшись историческим шансом, осуществить надежду о европейской интеграции и 

выполнить требования ЕС для подписания Соглашения об ассоциации. Украина получает 
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огромные преимущества от подписания Соглашения об ассоциации, а особенно договора о 

свободной торговле, - анонсировал свою будущую деятельность Джеффри  Пайятт.  

Также посол намерен добиваться освобождения Юлии Тимошенко и способствовать 

приобретению Украиной энергетической независимости. 

- В Украине невероятные возможности - сланцевый газ, это по сути, энергетическая 

революция. И сейчас в стране работают две крупнейшие американские компании. Обе очень 

близки к заключению масштабного договора с Украиной. И по их расчетам, через 6-7 лет 

Украина сможет на 60 процентов удовлетворить свои потребности в энергоносителях - только 

за счет сланцевого газа. Для меня вопросы энергетики будут приоритетом номер 1, - заявил 

Пайятт. 

Перед приездом в Киев ставленник Барака Обамы скрупулезно учил украинский язык. 

Для этого смотрел практически все программы Мирославы Гонгадзе. Его уровень владения 

украинским сможем оценить в ближайшее время, когда Пайятт будет вручать верительную 

грамоту президенту.  

А вот рабочий патриотизм американский посол уже продемонстрировал. 31 июля на 

принятие присяги в Вашингтоне Джеффри Пайятт пришел в галстуке сине-желтого цвета. 

http://kp.ua/daily/050813/406955/ 

Сергій Сас: «Захист сподівається потрапити до Тимошенко на побачення»  

Ольга Москалюк, "Газета по-українськи" 

Сьогодні захисники екс-прем'єра Юлії Тимошенко планують відвідати її у лікарні 
"Укрзалізниці". 

Про це сказав депутат від "Батьківщини" Сергій Сас. 

Він розказав, що зараз їде до Харкова, куди також мають прибути його колеги Сергій 

Власенко та Андрій Кожем'якін. 

"Що там буде — поки не знаю. Я планую піти до Юлії Володимирівни на побачення. 

Фракція запрошена. Побачимо, хто буде. Арсеній Яценюк теж їде. Але не знаю, чи пустять його 

до Тимошенко", - зазначив політик. 

За словами нардепа, два роки ув'язнення Тимошенко підтвердили,  що лідер залишається 

лідером. 

Сас сподівається, що абсурд із порушенням нових кримінальних справ проти екс-

прем'єра та беззаконня щодо неї буде припинено. 

"Це буде певним лакмусовим папірцем для опозиції, суспільства та країни в цілому. 

Треба давати оцінки таким речам. Прогнозувати складно. Однак багато хто вірить, що Юлія 

Володимирівна вийде на свободу. Бо немає юридичних підстав її перебування за ґратами. Є 

лише політичні. Президент має право помилувати її. Може ним скористатися, як це було із 
Юрієм Луценком. Чому цього не робить — питання до нього. Певне, бачить небезпеку у тому, 

що Юлія Володимирівна активно займатиметься політикою. Янукович та його оточення мають 

побоювання, що він програє Тимошенко у чесній боротьбі на виборах", - зауважив він. 

Нардеп також повідомив, що Тимошенко має час до 3 вересня для ознайомлення із 
кримінальною справою щодо кіотських грошей та машин швидкої допомоги, де він є її 
захисником. Сас додав, що поки невідомо, куди потім скерує цю справу прокуратура. 

http://gazeta.ua/articles/politics/_zahist-spodivaetsya-potrapiti-do-timoshenko-na-

pobachennya-sas/510088 

Журналисты оценили работу Владимира Демишкана в парламенте  

«Вечерний Луганск» 

Регионал Владимир Демишкан прошел в парламент по 114 избирательному округу, в 

который входят Беловодский, Марковский, Меловской, Новопсковский, Славяносербский и 
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Станично-Луганский районы. Журналисты пытались связаться с пресс-службой депутата и 

дозвониться в его общественную приемную, но все было напрасно: на звонки никто не отвечал. 

За помощью журналисты обратились к луганскому представительству гражданской сети 

«Опора», которая анализировала работу нардепов от Луганщины. По словам руководителя 

областного отделения организации Алексея Кормилецкого, за первое полугодие работы 

Верховной Рады Владимир Демишкан не зарегистрировал ни одного законопроекта. 

Депутатских запросов от него также никаких не поступало. Прогулял нардеп 5 из 50 пленарных 

заседаний. 

Относительно предвыборной программы Демишкана, то он обещал очень много: ввести 

государственное регулирование цен на молоко, начать капитальное строительство дороги от 

села Михайловка до города Дебальцево, завершить газификацию всех сел в своем округе, 

обеспечить стопроцентную компьютеризацию школ. Но было ли сделано хоть что-то? 

«Если мы проанализируем первое полугодие активности Владимира Демишкана как 

депутата ВР, учитывая то, что не было ни одной законодательной инициативы с его стороны, то 

можно сделать небольшие выводы, что, к сожалению, Владимир Демишкан не спешит 

выполнять обещания данные полгода назад во время Парламентской кампании перед своими 

избирателями», - отметил Алексей Кормилецкий. 

Обещал также Владимир Демишкан приобрести аппарат ультразвуковой диагностики 

для квалифицированной акушерско-гинекологической помощи женщинам Беловодского 

района. Как сообщил бывший главный врач Беловодской районной больницы Александр 

Гордейчук, этого аппарата в больнице еще нет. «Это было обещание перед выборами, а выборы 

уже состоялись», - сказал медик. 

Зато заместитель главного врача по медицинской части Зинаида Кузьменко работой 

Владимира Демишкана довольна. Женщина утверждает, что бесплатный автобус, который 

курсирует по поселку и подвозит людей в больницу, прекрасный стадион, «которому и столица 

позавидует» - это его заслуги. 

«Он помогал нам. Благодаря Демишкану у нас во всех манипуляционных операционных 

поставили кондиционеры. А температура летом до 60 градусов не позволяла нам обеспечить 

условия хранения лекарств, медикаментов для неотложной помощи во всех отделениях», - 

рассказала Зинаида Кузьменко. 

Центр 114 округа находится в Станице-Луганской. На вопрос: «Что полезного для 

вашего района сделал Владимир Демишкан?», председатель райгосадминистрации Геннадий 

Черноусов ответил, что не хотел бы ничего комментировать. Впрочем, подчеркнул, что во всех 

проблемных вопросах может рассчитывать только на себя. 

http://cxid.info/108144.html 

На фестивалі "Бандерштат" Доній ночував у наметі, а Княжицький у номері за 300 

гривень  

Катерина Іщук, "Газета по-українськи" 

3-4 серпня у Луцьку проходить фестиваль "Бандерштат-2013". Цьогоріч захід змінив 

концепцію і став називатися фестивалем українського опору (торік — духу). 

"Це було зроблено у зв'язку з натиском на все українське. Ми закликаємо не тільки до 

політичного, громадського, а й культурного, історичного опору", - пояснив голова оргкомітету 

"Бандерштату" Ігор Гузь. 

Захід, за словами організаторів, відвідали до 4 000 людей із двох третин регіонів, 

враховуючи волонтерів. Тут категорично заборонено палити і вживати алкогольні напої. 

Прийти на фестиваль може кожен незалежно від політичних поглядів, а щодо добору 

лекторів є певні критерії. 

"По-перше, це мають бути люди з проукраїнської опозиції і які можуть бути цікавими 

для наших відвідувачів", - веде далі Ігор Гузь. 
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Було опитування щодо участі Юрія Луценка у соціальних мережах. 50% респондентів 

висловили зацікавлення у спілкуванні з ним. Крім нього, виступали народні депутати Микола 

Княжицький, Олесь Доній, журналісти Мустафа Найєм і Майкл Щур. Княжицький розповів, що 

у Луцьку зупинився у стандартному номері готелю "Україна" за 300 грн, а Доній разом з 
командою ночував у наметовому містечку. 

Програма фестивалю насиченіша у порівнянні з попередніми роками. 

"Хто не хотів слухати Княжицького, міг постріляти з лука. Безкоштовно проводяться 

екскурсії по місту, працює дитяче містечко. Ми продовжуємо традицію гутірок з ветеранами 

УПА", - розповідає Гузь. 

Виконавцям на музичній сцені, зізнався Гузь, організатори сплачують гонорари. 

Фронтменами на "Бандерштаті-2013" є гурти "Скрябін" і "Тартак". 

"Деяким ми покриваємо витрати на дорогу, харчування, а більшість усе-таки отримують 

кошти за свою роботу, особливо музиканти вищого рівня". 

Під час свого виступу зі сцени 3 серпня Олександр Положинський зауважив, що є 

проблеми із фінансуванням фестивалю і припустив, що наступного року він може не відбутися. 

"Із шести фестивалів 5 проведено в мінус. Ми брали і кредити в банку, і що завгодно. 

Але він (Положинський - Gazeta.ua) звернувся саме до лучан, яких, на жаль, не багато 

навідується на наш захід. Це й його, і наш спільний крик душі. Питання не в тому, щоб іти саме 

сюди, а треба іти стукати, шукати, спілкуватися", - закликав Гузь. 

Якщо будуть ресурси у 2014 році, то планується робити напередодні власне фестивалю 

спеціальні сейшени. 

"Хочемо запросити гурти з дальнього зарубіжжя. І спробуємо зробити триденний 

фестиваль", - поділився планами організатор. 

http://gazeta.ua/articles/life/_na-festivali-bandershtat-donij-nochuvav-u-nameti-a-knyazhickij-

u-nomeri-za-300-g/510041 

Інтернет-ЗМІ 

Богдан Бенюк: «Парадокс – керівництво держави на наші вистави не ходить»  

Главком 

Національний драматичний театр імені Івана Франка завершив 93-й сезон. Це був 

перший сезон без Богдана Ступки, і перший – з новим художнім керівником Станіславом 

Мойсеєвим. 

Нового шефа франківці прийняли з осторогою. Дехто був невдоволений тим, що 

Мойсеєва насадили театру зверху відразу після смерті Ступки, когось налякали його обіцянки 

перевести акторів на контрактну основу. Різкими коментарями тоді відзначився й провідний 

актор театру, народний артист Богдан Бенюк. 

Але між словом і ділом інколи прірва. І ось перший спільний творчий рік нового 

режисера і старої трупи позаду, а жодних скандалів ніхто не дочекався. Бенюк, який мав 

непрості стосунки з попереднім художнім керівником, тепер визнає заслуги Ступки перед 

театром, і запевняє, що колектив знайшов спільну мову і з Мойсеєвим. Першу спільну роботу 

нового режисера і франківців глядач зможе побачити вже у вересні. Допрем’єрний показ 
вистави «Квітка Будяк», де в Бенюка одна з головних ролей, відбувся в кінці червня. 

Богдане Михайловичу, четверте десятиліття ви працюєте в головному театрі країни. 

В першій частині нашої розмови ви згадали про Азарова, який допоміг франківцям відкрити 

малу сцену. Сьогодні у вас є можливість порівняти, яка українська влада була найбільш 

прихильна до українського театру. 
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Завжди українська культура стояла поза владою. І сьогодні так само. Але зараз, на жаль, 

інколи трапляється, в творчі колективи починають призначати керівників. От останній скандал 

в Черкасах: коли в філармонію призначили 23-річну «міс Україна»… 

Все потім переграли. Дівчину відкликали з посади… 

Так от, є такі галузі, які чіпати не можна, бо там своєрідна каста, яка формується роками. 

І в театр, і взагалі в мистецтво, приходять люди, які мають обдарування з неба. А тут 

починають підключаються якісь політичні речі. 

Якщо говорити про підтримку. Азаров допоміг відкрити малу сцену… 

То не завдяки Азарову, а завдяки Богдану Сильвестровичу Ступці, який пішов до 

Азарова, і Азаров дав своїх будівельників Кабінету міністрів, виділив кошти, от і зробили, 

відкрили. 

Але ж Богдан Сильвестрович міг піти свого часу і до Кучми, і до Ющенка, і будь-якого 

прем’єра. Але чомусь випала честь Азарову. 

Це приміщення будувалося із 1988 року. І так зійшлись зірки, що в цей час, і театр 

добудували, але добудували так, що воно почало обвалюватись під дахом... Це якщо говорити 

про якість. Це ж робили будівельники Азарова! Але яка вже різниця? 

Хтось може сказати, що ви невдячні. Будували 20 років, і от нарешті… 

Та справа ж не в тому. Це ж не Азаров свої гроші дав. Богдан Сильвестрович пішов у 

нього просити наші з вами гроші, щоб побудували нарешті цей театр. А Театр на Подолі хто 

добудує? Він же стоїть нібито готовий уже на Андріївському узвозі? Побудували його, він 

протікав, бо погано накрили, а потім виявилось, що нема плану облаштування сцени! Будували 

театр - і без плану! Це просто фантастика. Я пам’ятаю, коли виділили чотири мільйони на 

будівництво театру - і ці гроші пропали! Я сидів на засіданні в Київраді, і Зоріна (керівник 

відділу культури КМДА) не могла знайти, куди ці гроші ділися! 

Ми бачимо, як влада підтримує культуру в Росії. Лише на скандально відомий ремонт 

Большого театру витрачено понад мільярд доларів. 

Що ви рівняєте, нашу владу й освіченість із тим, що там робиться? Там традиції свої, і 
які вони! Москва – одна із театральних столиць світу. Там майже кожен рік відкривається нове 

театральне приміщення. 

Там є ще одна традиція: російські лідери відвідують спектаклі, ходять на прем’єри. 

Путін навіть про своє розлучення оголосив в антракті. 

Не ображайте нашу владу. Бо наша влада теж приходить на їхні прем’єри. А з цього 

виходить, що наша влада є неукраїнська влада. І наш бізнес - абсолютно неукраїнський бізнес, 

їм начхати, що тут буде відбуватись. 

Жодного разу не доводилось бачити президента в театрі Франка. Здається, Янукович 

з’явився тут, лише коли прощались зі Ступкою. Ви пам’ятаєте, президент чи прем’єр за 

останні три роки бували на спектаклях франківців? 

Ні. От тільки Микола Янович прийшов, відкрив малу сцену і пішов. 

А попередники – Тимошенко, Ющенко – бували у вас? 

Так. Спецслужби з собаками гуляли перед тим, коли вони мали прийти, рамки ставили, 

все було. 

То краще, коли «собаки гуляють» чи коли можновладці й дороги сюди не знають? 

Звичайно, краще, щоб приходили. Якщо приходить влада до театру, значить, вона 

цікавиться культурою. Значить, ця влада є більш прихильна до країни, яку вона представляє. 

Мені так здається. Бо парадоксальна штука: приїздять гастролери - приходить керівництво 

держави; йдуть наші вистави – нікого немає. Я не кажу тільки про театр Франка. Російська 

драма, оперний театр – ситуація не краща…. 

Влада ігнорує навіть знаменні дати. Театр Франка навесні робив ювілейний вечір до 

120-річчя фундатора театру Гнати Юри. Жодного високопосадовця в залі. Невже не 

запрошували нікого? 
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Здається, що все-таки запрошують, але інша справа, що такі запрошення - це ж 

домовленість наперед. Уявляєте, це ж узгодження календарних планів керівників держави: вони 

розкривають блокноти, дивляться, чи зможуть прийти, а коли вони раптом приходять, то ж це 

треба кімнату їм підготувати, машин нагнати, щоб вони звідти могли з Банкової прийти, ніхто в 

них камінцем не кинув і, не дай боже, сніжку не зробив серед травня. Це ж дуже важливі речі. 

Не вважаєте, що не тільки влада, а й київська публіка дуже скупа до свого артиста? Вона 

готова платити за квиток на будь-який московський театр ціну в десятки раз вищу. 

Та якби тільки київська публіка. А київські засоби масової інформації? Ви б відкрили 

будь-яку газету. Чи знайдете хоч одне обличчя українського актора - чи минулого, чи 

сучасного? Ніде! На жаль, це така якась дивна річ. 

Вам образливо, коли приїжджають росіяни і моментально збирають касу. 

Ні. Ображатися можна було б, коли б це було раз, два, а коли це просто 

загальноприйнята штука, то це - життя. А з життям треба щось зробити, щоб поміняти. І тому-

то дядя Бодя мусить написати закони, які б давали дозвіл нашим гастрольним підприємствам на 

знижки. Якщо б оцю штуку зробить, то це було б дуже добре. 

Чому ж не робите? 

Хто сказав, що не роблю? Роблю. А хто її прийме зараз? Знаєте, хто був в Гришковця 

(російський автор, що активно гастролює з моноспектаклями в Україні, - «Главком» ) на 

прем’єрі? Янукович-малий. Його запитали, і він сказав, що Гришковця книжку прочитав. Але 

каже: я забыл, правда, как она называется. А хіба він приходив коли-небудь на спектаклі 
українські… 

Побутувала думка, що при Ступці театр був обласканий владою. Чи щось змінилось за 

останній рік? 

Я прийшов до театру 1980 року – це була епоха Сергія Володимировича Данченка, і тоді 
вже театр мав певну свою позицію, постановки мали відгук не тільки в Україні, а по цілому 

Радянському Союзу, отримували державні премії. Ось цей плацдарм ми дістали від Данченка, 

якесь своєрідне відродження. 

Відпрацювавши 20 років, він скрупульозно створив трупу однодумців: по одному 

вихоплював акторів звідусіль. Бо потім, коли Сергій Володимирович відійшов, то Богдан 

Сильвестрович мав хоч трупу, яка була самодостатня. А, користуючись своєю популярністю, 

Богдан Сильвестрович, ясно, що міг стукати в будь-який кабінет. Дійсно, нам було, мабуть, 

легше... 

Тепер стало гірше? 

Ні. Слава богу, нічого не змінилось. 

Колектив знайшов спільну мову з новим керівником? 

Так. 

Якби рік тому ви отримали пропозицію стати художнім керівником, погодилися б? 

Я її не отримав і з нею погоджуюся (сміється). 

Якщо серйозно, яка ваша думка: варто було обрати когось серед франківців? 

Та ні. Абсолютно. Лінія, яку веде Станіслав, його позиція, театральна практика, 

світогляд і - найважливіше - дух громадянина, який в ньому сидить, воно попадає під наш 

театр, абсолютно стовідсотково. 

Мойсеєв, коли очолив театр, обіцяв реформи. По-перше, планував перевести акторів на 

контрактну систему… 

По-моєму, ці речі - вони з розряду фантастичних, бо треба, щоб закони були в нас в 

Україні зовсім інші. 

Але ж в Молодому театрі, звідки прийшов режисер, в нього був такий досвід. 

Справа в тому, що на рік угоди підписуються і в нашому театрі. З акторами, яких беруть 

на рік. А є постійні актори, і з ними угод таких не підписується. Це законодавчо не має 
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обґрунтування в нашій країні, і тому контрактна система не має права на життя, бо ми, по-

перше, не маємо такого заробітку, як в інших країнах, де є контракти; не маємо гарантій, не 

маємо післяконтрактних зобов’язань і так далі. 

Я розумію, є актори, з якими режисеру комфортно працювати, і він до них звикає, йому 

здається, що їх не замінити. Але йому так здається до того часу, поки не доторкнеться до інших 

артистів. 

Тобто Мойсеєв доторкнувся до франківців, і питання знялось само по собі. 

Ну, от так! Уявляєш? А, може, він буде наш театр, як Мойсей, водити 40 років. 

Чи погоджуєтесь ви з думкою, що сьогодні театр Франка переживає не найкращі часи? 

Ще при радянській владі, коли актори театру імені Івана Франка приходили на дубляж 

фільмів на кіностудію імені Довженка, то артисти, які були в штаті кіностудії, а їх було десь 

там 180 чоловік, казали: ну все, театрали, капєц вам приходить, театр скоро - гух! - і не буде. 

Такі думки ідуть здавна, але в тому-то й справа, що театр має якісь такі неймовірні традиції, які 
бережуть його в будь-яких розкладах. 

Ви говорите взагалі про долю театру, а ми - про франківську сцену й про те, що на ній 

йде. Нема проривів останні роки... 

Значить, будуть. Ви уявляєте, якби був такий театр, який би мав весь час прориви? 

Гаразд, поставимо питання по-іншому. Що вважаєте найголовнішою прем’єрою 

франківців в минулому сезоні? 

У нас мала сцена почала жити дуже цікавим життям. І на малій сцені з’явився ряд дуже 

цікавих вистав. Театр за синусоїдою розвивається, він же не може йти, знаєте, «всьо више, і 
више, і ви-и-ше!» Найважливіше, що період зміни керівництва відбувся нормально і не було 

ніяких землетрусів. 

Можете назвати новий спектакль, який для вас найцікавіший? 

Не можна про це артиста питати. Тому що я все рівно буду називати свої вистави 

(сміється). 

Ви відмовилися грати у «Чайці», яку поставили в пам'ять Богдана Ступки. Можливо, 

дався в знаки ваш конфлікт з Богданом Сильвестровичем? 

Конфлікт з Богданом Сильвестровичем у нас був років десять тому назад. Ми 

сперечались про те, які мають бути вистави в театрі. Бо багато експериментів, які відбувалися, 

вони не приносили нам ніякої слави. Але Богдан шукав, він як художній керівник мав право на 

пошук. Але потім нам весь час згадували: а пам’ятаєте, в 1834 році (іронізує) у вас був 

конфлікт? А ще мірило дуже гарне, хто правий, - це коли зал повний глядачів. От про нашу 

театральну компанію ( «Бенюк і Хостікоєв», - «Главком» ) ніхто з критиків жодного слова 

порядного не написав. Ніхто! 

Але при цьому зали повні. 

До нас ідуть люди. Бог нас милував. Уявляєш, якби ми погану виставу зробили? Нам би 

другий раз ніхто грошей не дав. 

До речі, це - ваш бізнес, а не лише творча робота? Не боїтесь, що як депутат 

порушуєте законодавство? 

Мушу сказати, коли йшов у Верховну Раду, закрив рахунок, закрив своє приватне 

підприємство. Мало того: я вийшов з театральної компанії «Бенюк і Хостікоєв»... Тому що 

скажуть, що я корупціонер страшний. 

Мандат дорожчий? 

Ні-ні-ні. Справа не в тому. Ціну мандату не знаю, до мене ніхто не прицінювався. От 

якби підійшли і сказали: Богдане Михайловичу, хочете стати тушкою? І зразу в очі: сколько? 

Ніхто ж не підходить… 

Наступний сезон театр відкриє прем’єрою: вистава «Квітка Будяк» за вашою участю 

у вересні пройде тричі. Враження тих, хто побував, на допрем’єрному показі, дуже різні. Що 

скажете ви? 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

10 

Точно сказати жанр цієї роботи ніхто не може. Бо от як можна назвати жанр того, як ми з 
вами живемо. Ніяк. Ми з трагікомедії попадаємо в драму, і навпаки. Ця вистава цікава тим, що 

вона пов’язана з історичними паралелями, перегукується з долею Квітки Цісик. 

Герої спектаклю дуже часто спілкуються суржиком. Довелось чути закиди деяких ваших 

колег, що в Національному театрі таке не припустимо. Бо ця сцена має давати лише взірцеві 
речі. 

Це бажання відобразити життя, яке ми сьогодні маємо. Але іноді вживання на сцені 
суржику попадає в двояке трактування. Це є засмічення мови, яка і так не завжди правильна, і 
не кожен театр може похвалитись гарною, вишуканою, справжньою, літературною українською 

мовою. Інколи задум режисера чи драматурга з суржиком не зчитується. Таке враження, що 

артисти не володіють цим, або до кінця не дограється оцей хід з суржиком. 

Саме тому ваш герой не став говорити суржиком? Це принципове рішення актора 

Бенюка? Бо ж ваші партнерки (в спектаклі дружина та донька), актриси Ірина Дорошенко та 

Ксенія Вертинська, говорять саме такою «засміченою» мовою. 

Так, я свідомо відмовився. 

На допрем’єрному показі «Квітки Будяк» був помічений культовий режисер Андрій 

Жолдак. Кажуть, його поява не випадкова? 

У вересні Жолдак знову приїде. І будемо щось планувати на наступний рік. 

Відкрийте завісу, що може вийти з цього? 

Приблизно я, звичайно, знаю. По секрету лише «Главкому» скажу, мабуть, це буде 

вистава за мотивами комедії Карло Ґольдоні «Арлекіно» ( «Слуга двом панам» ). Попередньо 

мова йшла про це. 

Останні ваші кіно ролі були пов’язані з російськими проектами. Що плануєте 

найближчим часом? 

У мене запускається фільм «Урсусі», в якому я буду брати участь. Дуже цікавий 

сценарій про про реальні події громадянської війни в Грузії 91-го року. Я (в ролі каскадера 

кіностудії) і ще один герой - артист із театру Шота Руставелі - перевозять ведмедя (ведмідь на 

латині – «урсус» ), який залишився на кіностудії. Вони везуть його у Берлін в зоопарк через усю 

Європу. Неймовірно цікава історія. Зйомки будуть проходити в Німеччині, Україні, Грузії і 
Болгарії, займуть два місяці: жовтень-листопад. Знімає це наше Міністерство культури, 

грузини, участь також беруть німці. 

А як же робота в парламенті? На два місяці «Свобода» втратить бійця? 

Доведеться відпрошуватись. Сподіваюсь, мене відпустять. 

http://glavcom.ua/articles/13033.html 

Депутат предложил улучшить гарантии выплаты страховки по ОСАГО  

Юрлига 

В парламенте зарегистрирован законопроект № 3031 относительно дополнительных 

гарантий потерпевших в результате ДТП на получение страхового возмещения (инициатор – 

нардеп Сергей Фаермарк, фракция Батькивщины). 

Законопроектом предлагается внести следующие изменения в Закон об обязательном 

страховании гражданско-правовой ответственности владельцев наземных транспортных 

средств: 

- прямо предусмотреть в Законе возможность и порядок предоставления сообщения о 

ДТП потерпевшим лицом страховщику виновника такого приключения; урегулировать порядок 

и сроки представления сообщения в МТСБУ; 

- конкретизировать момент начала течения срока для принятия страховщиком решения 

об осуществлении страхового возмещения, отметив, что такой срок начинается с момента 

подачи заявления; 
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- конкретизировать основания для принятия решения об осуществлении страхового 

возмещения и основания для отказа от его осуществления; установить обязанность для 

страховщика по обязательному сообщению в определенный срок потерпевшего или другое 

лицо, имеющее право на получение страхового возмещения, об отказе в осуществлении 

выплаты; 

- увеличить размер пени за просрочку выплаты страхового возмещения до 1 % от 

размера денежных средств, подлежащих перечислению, таким образом увеличив 

имущественную ответственность страховщика; 

- устранить ошибку в отсылочных нормах подпункта г) пункта 38.1. статьи 38 Закона. 

Как уверяет депутат, принятие законопроекта позволит устранить недостатки 

действующего Закона, что будет способствовать установлению дополнительных гарантий для 

страхователей по договорам ОСАГО владельцев наземных транспортных средств и 

пострадавших от ДТП лиц на получение в надлежащем порядке страховых выплат. 

http://uainsur.com/massmedia/38050 

Ігор Палиця, Австрія і курортний бізнес  

ВолиньPost 

Восени минулого року стало відомо про чергові «закордонні інтереси» керівників 

українського уряду. Зокрема, власниками деяких австрійських компаній, які мають бізнес в 

Україні і яким виділяє гроші український бюджет, виявилися брати Клюєви і навіть син 

прем’єр-міністра Азарова. 

Схоже, Австрія стає усе більш привабливим місцем для легалізації коштів, «чесно 

зароблених» українськими політиками. Нам вдалося дізнатися про ще одного такого «патріота», 

який хоч і відповідальний за прийняття законів в Україні, проте свій бізнес (який приховує від 

українського виборця) воліє вести за кордоном. 

Мова – про народного депутата від Луцька Ігоря Палицю. 

Його прізвище вже двічі потрапляло на шпальти австрійських газет та інтернет-видань. 

Вперше – у грудні 2012 року, коли компанія, співвласником якої є Палиця, купила найбільший 

готель на лижному курорті Земмеринг – Panhans Grandhotel. Вдруге – навесні 2013 року, коли 

ця ж компанія купила в Земмерингу інший видний готель – ARTIS Hotel. 

Австрійський Буковель 

Австрійське містечко Земмеринг розташоване в Альпах й вважається одним з найкращих 

гірськолижних курортів Австрії. Зокрема тут час від часу проводяться етапи Кубка світу з 
гірськолижного спорту. Також у 20-30-х роках ХХ сторіччя в цьому місці проводилося декілька 

визначних шахових турнірів. 

На початок 2013 року в Земмерингу налічувалося лише трохи більше півтисячі чоловік 

постійного населення, при тому, щороку це містечко відвідує близько 100 тисяч туристів. Й 

кожен другий із них зупинявся у Панханс Грандготелі, який й купила фірма, близька до Ігоря 

Палиці. 

Продати Панханс Грандготель старих власників змусили численні борги перед 

кредиторами. Так, австрійська преса повідомляє, що 92% цього готелю було продано 

наприкінці 2012 року за 5 мільйонів євро: 3,3 млн. пішло на погашення боргів, ще 1,7 млн. євро 

отримали старі власники. 

Новим володарем готелю з давніми традиціями на Земмерингу стала компанія «ІБС 

Умвельт- унд Феркерстехнік Гембх» (IBS Umwelt- und Verkehrstechnik GmbH). 

До речі, в українському інтернеті можна знайти принаймні одну цікаву згадку про 

компанію «ІБС Умвельт- унд Феркерстехнік Гембх» та Томаса Шелленбахера. Виявляється, що 

наприкінці 2010 року австрійці навідувалися на Тернопільщину та обговорювали спорудження 

малих гідроелектростанцій в області. 
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Я не я і хата не моя 

Власниками «ІБС Умвельт-унд Феркерстехнік Гембх» є австрієць Томас Шелленбахер 

(75%) та українець Ігор Палиця (25%). Як зазначає австрійська преса, свою частку він придбав у 

2011 році. При цьому Палицю видання «Віденський час» (Vienna Times) називає «управляючим 

директором» компанії. 

Але цей факт він заперечує. Зокрема, коли телеканал ТВІ у квітні 2013 року запитував 

його про придбані в Австрії готелі, Палиця заявив, що ця інформація не відповідає дійсності. 

«Я бізнесом не займаюсь. Я читав ці публікації, але не купляв ніякі готелі, це – 

дезінформація», - заявив Ігор Палиця. 

Варто зауважити, що на цей момент формально Палиця вже не був власником акцій, 

адже 8 березня 2013 року компанія ІБС, яка купила Панханс готель, передала всю свою частку у 

цьому активі новоствореній фірмі - Панханс Холдинг Груп Гмбх (Panhans Holding Group 

GmbH). Усі частки у ній має Віктор Бабущак, родом з України,який проживає у Ст. Леонхарді 
та Відні. 

На запит австрійських журналістів адвокат Домінік Баурехт, який представляє інтереси 

ІБС, відповів, що Бабущак є штатним працівником у компанії ІБС і уповноваженим 

представником акціонерів є лише Ігор Палиця. Бабущак не є економічним учасником у 

Панханс-Холдингу. 

Отож, бачимо, що Ігор Палиця таки активно займається бізнесом, попри його 

заперечення українським журналістам. 

Якщо подивитися, хто такий цей Віктор Бабущак, то в інтернеті можна знайти згадки 

про те, що цей достатньо молодий чоловік (1980 р.н.) вже встиг попрацювати радником голови 

Івано-Франківської держадміністрації, а на минулих місцевих виборах 2010 року балотувався 

до Івано-Франківської облради за списками ВО «Батьківщини». При цьому на момент виборів 

працював Бабущак начальником відділу ВАТ «Укрнафта». Якщо хтось забув, то Ігор Палиця до 

2007 року був головою правління «Укрнафти», а потім офіційно став народним депутатом. 

Проте повернімося до австрійських готелів Палиці. Отож, весною 2013 року, вже інша 

компанія, власником якої значиться Віктор Бабущак – Панханс Спорт Готель Гмбх (Panhans 

Sport Hotel Gmbh) – купила ще ARTIS Hotel в Земмерингу. Проте він менший за попередній (96 

готельних місць), теж має 4 зірки. Про суму угоди не повідомляється. 

До речі, разом із придбанням Панханс Грандготелю, компанії «ІБС Умвельт-унд 

Феркерстехнік Гембх» дісталася й 20% в компанії, яка займається гірськими підйомниками в 

Земмерингу. Й австрійські медіа припускають, що незабаром група Панханс контролюватимуть 

й гірські підйомники в Земмерингу. 

Отож скидається на те, що нові австрійсько-українські інвестори хочуть приватизувати 

гірськолижний курорт за прикладом українського Буковелю, одним із власників якого є Ігор 

Палиця. 

Державний корупціонер 

Проте з цієї історії знову постає риторичне запитання: чи може народний депутат, який 

покликаний представляти у Верховній Раді інтереси свого виборця, займатися бізнесом? 

І судячи із 60% прогуляних пленарних засідань парламенту VII скликання, Ігор Палиця 

вже дав собі відповідь на це запитання: може! 

Проте це суперечить українському антикорупційному законодавству, згідно з яким 

особи, що перебувають на держслужбі (в тому числі й народні депутати), НЕ можуть займатися 

підприємницькою діяльністю. 

Тепер стає ще цікавіше побачити декларацію Ігоря Палиці, яку він щороку зобов’язаний 

оприлюднювати згідно із законом «Про засади запобігання й протидії корупції». Чи вписав він 

туди свої закордонні статки? Закрадаються великі сумніви, якщо згадати його декларацію, 

подану до ЦВК. 

Нагадаємо, у 2011 році він задекларував лише 231 тисячу гривень доходів (в т.ч. 35 тис. 

матеріальної допомоги). Проте витратив у 14 разів більшу суму: придбав квартиру за 2,5 млн 
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гривень та автомобіль Lexus за 750 тис гривень. При цьому грошей на рахунках у банку, як і 
власної сім’ї, він не мав. Звісно, ані слова про свої закордонні активи. 

Зрештою, за Ігоря Петровича можна тільки порадіти. Адже вдало реалізований 

інвестиційний проект в австрійському Земмерингу вселить надію в серця луцьких бюджетників. 

Адже тепер вони будуть сподіватися,що відпочиватимуть за кошти благодійника вже не в 

Буковелі, а в Австрії. 

P.S. Авторові не вдалося взяти коментар в Ігоря Палиці, проте редакція ВолиньPost 

готова оприлюднити позицію народного депутата з цього питання. 

http://www.volynpost.com/articles/281-igor-palycia-avstriia-i-kurortnyj-biznes 

Блоги 

Арсен Аваков: 731  

pravda.com.ua 

731 день она просыпается и час за часом живет и борется – в тюрьме. 

Не сдается. Не покоряется. Не изменяет своей борьбе. 

Какая нужна сила духа и вера в свое дело, чтобы это выдержать? Где она их берет – эта 

хрупкая женщина, Юлия Тимошенко? Сколько их еще впереди? 

Хочется поддержать, вселить уверенность, что по ту сторону тюремных стен ее ждут и в 

нее верят. 

Мы приходим к ней – в праздники и в дни, которые отсчитывают вехи ее незаконного 

заключения. 

Областная организация партии "Батьківщина" ко второй годовщине ее ареста 

подготовила документальный фильм. Посмотрите, вспомните – это хроника нашей общей 

борьбы. 

5 августа в 12-00 народные депутаты от партии "Батьківщина" соберутся возле 

Харьковской ЦКБ N5 на митинг-требование об освобождении ЮВ в соответствии с решением 

Европейского суда по правам человека. 

Будут харьковчане, полтавчане, киевляне. Активисты из Днепропетровска, Луганска, 

Донецка и Сум... 

Поддержка каждого из Вас важна – хоть рядом с нами в понедельник у ЦКБ, хоть 

симпатией и добрым словом для ЮВ, как прочтете эти строки и посмотрите видео. 

 (обсуждение поддерживаю на своей страничке в facebook) 

(Вместе с Натальей Стативко, Иван Варченко, Александра Кужель, Александр Мых, 

Сергей Власенко, Арсений Яценюк, Андрей Павловский, Лилия Авдеева, Анатолий Бабичев, 

Андрей Шевченко, Александр Турчинов, Анатолий Дмитриев, Юрий Одарченко, Антонина 

Ульяхина, Микола Томенко, Владимир Яворивский, Константин Бондарев, Александр 

Светличнй, Николай Пахнин, Юрий Чевордов, Людмила Денисова, Сергей Бордовский, 

Василий Пономарев, Виктор Алексеев, Татьяна Слюз, Дмитрий Бойко, Геннадий Гаевой, Ирина 

Ефремова, Людмила Белова, Александр Донченко, Юлия Германова, Дмитрий Брук, Андрей 

Лукашов, Андрей Ильгов, Станислав Тимошенко, Лилия Сафарова, Евгений Ярошенко, Андрей 

Войцеховский, Владимир Игнатьев, Оксана Чвалова, Виталий Ярема, Игорь Балута, Максим 

Алексеенко и всеми теми, которых не вспомнил, но знаю, что они постоянно были рядом) 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/avakov/51fbfb37b44ba/ 
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Олександр Бригинець: «Зараз може відбутися позачергова сесія Київради»  

корреспондент.net 

Зараз Попов зібрав у себе кілька десятків провладних депутатів. Я не виключаю 

ситуацію, що він уже отримав добро з Банкової на проведення нелегітимної сесії Київради на 

кшталт тієї, що свого часу провела частина провладних депутатів ВРУ у приміщенні на 

Банковій. 

Безумовно, така сесія без офіційного попередження, без ЗМІ, без кворуму, не може бути 

законною, але нинішня влада, яка чинить беззаконня, спокійно може порушити закон знову, 

оскільки карні інструменти в Україні не діють стосовно тих, хто отримав «позволям» від 

перших осіб держави. 

Опозиція не заперечує проти того, щоб Попов збирав свою більшість і консультувався із 
нею. Але ми категорично проти того, щоб порушувалися закони та ігнорувалися права громади. 

Якщо справді Попов незаконно і обманним шляхом проведе сесію, це не лише остаточно 

зруйнує місцеве самоврядування в країні, але й зробить самого Попова тривіальним кримінал 

ним злочинцем. 

Я звертаюся до депутатів Київради від більшості, до керівництва КМДА та до 

керівництва країни з проханням уникати незаконних дій та не напружувати і без того 

загострену ситуацію в Києві. 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/14k/a114507 

Олександр Доній: "Бандерштат"  

корреспондент.net 

"Фестиваль українського опору" 3-4 серпня у Луцьку зібрав багато знайомих,друзів і 
приятелів, тож можна було почувати себе у дружньому середовищі.  

Мав на фестивалі "гутірку" під умовною назвою «Мистецтво, як інструмент 

громадянського опору».  

Назва умовна,бо говорити(відповідати на запитання) довелося,звісно, не оминувши і 
інші теми. 

"Остання Барикада" приїхала (вже традиційно) на цей дружній фестиваль командою,тож 

на гутірках, музичній програмі, реконструкції, ватрі і т.п. були разом з усіма 

організаторами,учасниками, волонтерами, приятелями .  

Бачив як славно приймали франківські "Кораллі" .  

Як Положинський з "Тартаком" витворяв, що хотів (і мав на то право, бо,здається, вже є 

повноправним символом фестивалю:)).  

Але,виглядало, коли Сашко пригав на публіку,щось його не сильно спіймали:). 

В будь-якому випадку: "Сонце пече. Річка тече. Влітку на вулиці так гаряче" :). 

P.S. Окрім вже рідних "барикадівських" одеситок, було багато представників і інших 

регіонів(до Донецька включно), тож був радий бачити молодь з мого рідного округу- Коломиї:).  

P.P.S. Дяка "Бандерштату", організаторам та учасникам й гостям. 

І згадаймо одне зі старих "барикадівських" гасел: "Вся влада фестивалям!" :) 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a114493 
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Телебачення і радіомовлення 

У річницю арешту Тимошенко Київ обклеїли стікерами  

Телеканал новин "24" 

У 2-гу річницю арешту Юлії Тимошенко столичний осередок "Батьківщини" вирішив 

нагадати про екс-прем’єрку наклейками "2 роки ув'язнення Юлії Тимошенко — 2 роки 

політичних репресій, корупції, демагогії, зростання злочинності, бандитизму, знищення 

української мови". 

Юрій ОДАРЧЕНКО, керівник київської організації партії "Батьківщина", народний 

депутат: "Це наша солідарність з Юлією Володимирівною, яка впродовж 2 років свого 

ув'язнення терпить моральні та фізичні знущання, і при цьому залишається зразком вольової 
особистості для українського народу й політичним ворогом № 1 для влади. У стікерах ми 

звертаємо увагу киян на те, що протягом двох останніх років режиму Януковича, українське 

суспільство ще більш дестабілізоване і деморалізоване".  

У осередку розповіли, що з 5 години ранку активісти розклеювали стікери у громадських 

місцях усіх районів столиці. 

Нагадаємо, сьогодні виповнюється 2 роки з того часу, як Юлію Тимошенко арештували 

у "газовій справі". Її прихильники цього дня планують провести акції протесту у Києві і у 

Харкові. 

Як відомо, Юлія Тимошенко відбуває 7-річний термін у Качанівській колонії. Її 
засуджено за перевищення службових повноважень при підписанні газових угод з Росією. 

Перед цим Юлія Тимошенко була арештована. Це був запобіжний захід. 

30 квітня 2013-го року Євросуд визнав, що арешт Тимошенко як запобіжний захід, коли 

розглядали її справу про газові угоди з Росією, був незаконним. 

Мін'юст погодився з вироком, однак відмовився відпустити ув'язнену, посилаючись на 

те, що зараз вона сидить не через арешт, а за вироком у газовій справі. 

ЄС та США дуже негативно відреагували на ув'язнення екс-прем'єрки. Керівництво 

західних країн стверджує, що це - прояв вибіркового правосуддя та спроба української влади 

незаконно усунути конкурентів на виборах. 

В листопаді Україна може підписати з Євросоюзом Угоду про асоціацію, яка означає 

додаткові економічні вигоди для країни. Однак представники ЄС стверджують, що підписання 

не відбудеться, якщо Юлія Тимошенко залишатиметься за ґратами. 

Останній рік Юлія Тимошенко перебуває не у колонії, а в лікарні "Укрзалізниці", що в 

Харкові. Вона скаржиться на постійні болі в спині, тож в лікарні проходить курс лікування. 

Політологи припускають, що незабаром екс-очільниці уряду дозволять виїхати у 

Німеччину. Формально - у зв'язку з потребою лікувати спину. Однак фактично, цей крок 

західними політиками буде розцінений, як звільнення Тимошенко. Що сприятиме підписанню 

Угоди. 

Однак невідомо, чи ситуація складеться саме так. Адже поки Юлія Тимошенко відбуває 

термін, проти неї висунуто звинувачення в ще в одній справі - вбивстві у 90-ті роки бізнесмена 

Євгена Щербаня. 

А нещодавно депутат від "Батьківщини" Володимир Ар'єв повідомив, що проти 

очільниці цієї партії можуть висунути ще одне обвинувачення - у банкрутстві банку "Родовід". 

Жители поселка на Николаевщине вышли на протесты из-за закрытой больницы  

Интер, Подробности недели 

Протест - и снова в Николаевской области! Жители посёлка Александровка утверждают: 

чиновники провернули с ними хитрый фокус: реорганизовали местную больницу, да так, что на 
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бумаге она как бы существует, а фактически - нет. Андрей Анастасов - о реформах по 

николаевски. 

- Закройте сельсовет! А не больницу! 

Обстановка в Доме культуры накалена до предела. Полгода назад Александровку 

лишили полноценной больницы - оставили лишь амбулаторию и дневной стационар. 

- Мы не давали согласия! Громада не давала согласия! 

- Закроем кабинеты им, и перекроем трассу! 

И тут же александровцы идут на трассу. Движение автомобилей блокируют на пять 

минут - ведь эта акция предупредительная. Люди негодуют: после реорганизации лечебницы, к 

врачам их направляют в соседний город Вознесенск - за двадцать километров.  

Нина ЦАРЕЛУНГА, жительница Александровки: У нас женщина вот, буквально, два 

или три месяца назад умерла! У неё давление двести пятьдесят - её отправили в город, она на 

лестнице там, пока дошла, она там и умерла! Вот эта женщина может доехать в город? Она 

может? 

Александровцы говорят: реорганизацию больницы провели без их ведома. 

Люди указывают на непосредственного виновника ситуации. По их версии, это глава 

Вознесенкой районной администрации Александр Кучер. Именно он в конце прошлого года 

подписал распоряжение, которое в итоге привело к реорганизации поселковой больницы. Мы 

приехали в ведомство, чтобы услышать аргументы чиновника. 

Сам Александр Кучер "искренне" удивлен претензиями людей. Говорит - все сделал в 

соответствии с требованиями медицинской реформы. А саму больницу - и пальцем не трогал! 

Александр КУЧЕР, глава Вознесенской райадминистрации: То, что принадлежит 

громаде - здание - оно как-то изменилось? Оно стоит на месте! 

- Хорошо, тогда чем Вы распорядились без учёта мнения громады? 

- Оказанием медицинских услуг! Всё! 

Жители Александровки писали жалобы и обращения в милицию, прокуратуру, и даже - в 

Администрацию президента. Однако их просьбы нигде пока не услышали. Люди говорят: молча 

умирать дома от своих болячек - не намерены. Будут любыми способами добиваться отмены 

решения о реорганизации лечебницы. 

На Прикарпатье молодчики жестоко избили пожарных 

На Прикарпатье расследуют нападение на пожарных. Сегодня в Калуше трое молодых 

парней - избили мчс-ников, которые приехали тушить огонь в административном помещении 

неработающего рудника "Новый Голынь". 

Сообщение о возгорании поступило около семи часов утра, причем горит это здание уже 

шестой раз за последние три месяца. Молодчики без каких-либо объяснений сначала 

забрасывали спасателей камнями, затем - стали избивать доской cо вбитыми гвоздЯми. Один из 
пожарных - сейчас в больнице. Двоих хулиганов милиция уже задержала, третьего - ищут. В 

Госслужбе по чрезвычайным ситуациям нападение на пожарных называют беспрецендентным. 

Игорь ОКСЕНТЮК, заместитель начальника управления государственной службы по 

чрезвычайным ситуациям в Ивано-Франковской области: 

- Дії були абсолютно неадекватні. Очевидно, люди скорше всього знаходились в стані 
алкогольного або наркотичного сп`яніння. Мабуть розважались. 

Влада отримала юридичний механізм для звільнення Тимошенко  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: Олександр Плахотнюк, адвокат; Олег Березюк, голова 

українського юридичного товариства. 

Інна Кузнецова: У понеділок виповнюється два роки з дня перебування Юлії Тимошенко 

за ґратами. Це є основною перешкодою підписання угоди Україною про асоціацію. 
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Два дні тому вердикт Європейського суду з прав людини, прийнятий 30 квітня 2013 року 

у «газовій справі», став остаточним і підлягає виконанню з боку української влади. 

А вчора захист Юлії Тимошенко подав заяву про скасування вироку екс-прем’єра у 

«газовій справі». 

Панове, що ж все-таки змінилося після набуття рішення Європейського суду з прав 

людини? 

Олександр Плахотнюк: Дійсно, вчора захист Юлії Тимошенко подав заяву до ВСУ про 

перегляд вироку у так званій «газовій справі». 

Що саме змінилося після набуття чинності рішення Євросуду? Це те, що у сторони 

захисту з’явилися можливість і право подавати на перегляд саме вироку і подавати навіть на 

перегляд по суті даного вироку. 

Зокрема, багато говорять і представники влади, і представники правоохоронних органів 

про те, що дане рішення Євросуду, яке набрало сили, не стосується справи взагалі. Тобто воно 

стосувалося незаконності затримання Юлії Володимирівни, арешту, вірніше, її, але це не вірно і 
не правильно. 

Чому? Тому що рішенням Євросуду було встановлено, що Юлія Володимирівна була 

арештована незаконно, при цьому таке рішення приймалося упередженим судом. І в рішенні 
Євросуду це рішення назване взагалі «суддівським свавіллям». Враховуючи, що це рішення 

приймав саме той суддя, тобто суддя Кіреєв, який потім і проголошував вирок по даній справі, і 
продовжував розглядати цю справу, якщо рішенням Євросуду це рішення назване «суддівським 

свавіллям», упередженим судом прийняте рішення, то як можна говорити, що цей самий суддя 

у подальшому був неупереджений? 

Тобто у подальшому він приймав рішення і про відмову у задоволенні клопотань, до 

речі. Це також зазначено в рішенні Євросуду, про те, що було порушене право Юлії 
Володимирівни на швидкий перегляд рішення про взяття під варту. Він відмовляв у перегляді 
цих рішень. 

Тобто, беззаперечно, Євросудом встановлено, що рішення про арешт було 

немотивованим, названо це «суддівським свавіллям», це було прийнято упередженим судом і з 
політичних мотивів. Якщо враховувати, я ж кажу, що це рішення приймалося тим самим судом, 

то взагалі захист зараз веде мову про те, що цей суддя не мав права далі продовжувати 

розглядати цю справу. І, зрозуміло, що його остаточне рішення по справі не є об’єктивним, не є 

законним, а тому повинне бути переглянуте ВСУ. 

– Згідно з новим кодексом, спочатку це має розглянути Вищий спеціалізований суд, до 

двох тижнів, як каже інший адвокат Сергій Власенко, може зробити і в один день, але можна і 
за два тижні. 

Як Ви бачите, які перспективи розгляду? 

Олег Березюк: Я хотів би подивитися на цю справу з трошки іншої точки зору. 

Згадайте, в яких умовах була укладена угода? Зима, Європа мерзне, Україна мерзне, 

Росія перекрила газовий кран. Ми маємо монополіста, який змусив Україну укласти угоду на 

вкрай невигідних умовах, і ця угода була укладена під тиском тяжких обставин. 

Законодавство всіх цивілізованих країн, у тому числі і України, і Росії, і Швеції, на яке 

посилаються у газовому контракті, якщо буде спір, за яким законом має розглядатися спір по 

цій справі, говорить про одне: угоди, укладені під тиском тяжких обставин і на вкрай 

невигідних умовах, є оспорюваними. І цю угоду можна визнати недійсною. Що це означає? 

– Ви вже ведете до того, що, наприклад, інші країни подаються до Стокгольмського 

арбітражного суду, так? 

Олег Березюк: Не інші країни. Я веду до того, що, згідно з газовою угодою, яка є між 

«Газпромом» і НАК «Нафтогаз України», всі спори, якщо сторони не досягли впродовж 30 днів 

згоди, мають вирішуватися у Стокгольмському арбітражі. Ні одна зі сторін поки що до 

Стокгольмського суду не звернулася. 
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Але до чого я веду? Я веду до того, що угода була укладена під тиском тяжких обставин. 

І не має значення, хто її підписував: чи Тимошенко, чи Дубина, чи будь-хто інший. Будь-хто, 

хто був би на їхньому місці, підписав би цю угоду. Тому що на людей, які виконували тоді 
відповідні обв’язки, наприклад, голови правління НАК «Нафтогаз України» чи прем’єр-

міністра, тиснули обставини. Європа тиснула, зима, Україна могла залишитися б без тепла. І Ви 

знаєте, що Росія є монополістом, і вони фактично змусили підписати цю угоду під «дулом 

пістолета». 

Це говорить про одне, що ця угода може… 

– Я розумію. Але тут політика. 

Олег Березюк: Правильно! 

– З точки зору юридичної, все ж таки які перспективи розгляду справи? 

Олег Березюк: Ви абсолютно неправильно говорите. Тут не політика, це чисто юридичне 

питання. Тому що угода, укладена під тиском тяжких обставин і на вкрай невигідних умовах, є 

оспорюваною. І якби Україна звернулася до Стокгольмського арбітражу, Стокгольмський 

арбітраж постановив би рішення про те, щоб визнати цю угоду недійсною і повернути сторони 

у вихідне положення, тобто застосувати реституцію. 

Це означає одне: не було не тільки складу злочину у діях Юлії Тимошенко і будь-яких 

інших осіб, які тоді були з нею, того ж самого Дубини, не було взагалі події злочину. Це 

цивільно-правові відносини. 

Тому те, що зараз відбувається, те, що був суд, те, що екс-прем’єр була засуджена судом, 

я не буду повторювати того, що говорив пан Олександр, виходячи з того, що я сказав, що не 

було події злочину, то рішення суду було виключно політично мотивованим. І це схоже не на 

правосуддя, а більше на спецоперацію дискредитації України на міжнародній арені. Тому що 

коли показати, що в Україні немає правосуддя, це є перешкодою для вступу України в ЄС. 

Тому говорити зараз, якою буде перспектива в даній справі… Коли немає правосуддя, то 

про що ми говоримо? Ми можемо говорити тільки про одне… 

– У такому випадку, якщо захист подає і каже, що в Україні немає правосуддя, то який 

сенс подавати? 

Олександр Плахотнюк: Який сенс подавати? Подавати все одно треба. Коли справа 

слухалася Печерським районним судом, ніхто не сподівався на те, що буде виправдувальний 

вирок, з боку захисту. Тобто ми всі розуміли, яким буде результат. Коли захист подавав 

апеляцію, то всі розуміли, яким буде результат. Але все одно це треба було робити лише для 

того, що, по-перше, передбачені такі кроки, по-друге, треба з цим йти в Євросуд. 

Зараз в Євросуді почався розгляд скарги по суті по «газовій справі». Але на 

сьогоднішній день вже, чому захист і звернувся до ВСУ про перегляд, є всі підстави навіть по 

суті скасувати цей вирок. Я вже сказав, чому це можна зробити. 

Стосовно перспектив, Ви знаєте, у понеділок буде зрозуміло. Тому що Ви трошки 

неправильно сказали: не за новим КПК, а за старим КПК. Справа розглядалася за старим КПК, 

тому ця процедура, двотижневий термін і таке інше, передбачена старим КПК. Але вже станом 

на понеділок повинно бути зрозумілим, чи будуть вони хоча б розглядати питання про допуск. 

Тому що навіть за старим КПК у нас… 

– Чому саме на понеділок? 

Олександр Плахотнюк: Три дні. Учора ми подали. У понеділок, впродовж трьох днів, 

суддя-доповідач повинен з’ясувати, чи відповідає ця заява вимогам законодавства. Потім він 

повинен винести на розгляд п’яти суддів Вищого спеціалізованого суду. 

– І тих, які не брали участь у попередньому розгляді? 

Олександр Плахотнюк: Так. 

І Вищий спеціалізований – це теж такий нонсенс. Він повинен прийняти рішення: чи 

допускати цю справу до розгляду ВСУ, чи не допускати? Тобто процедура дуже важка і дуже 
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складна. Не знаю, чи спеціально це було зроблено, не спеціально, але таке передбачено в 

кримінально-процесуальному законодавстві. 

Але сподівання є, великі сподівання є, тому що це вже не просто рішення Печерського 

районного суду чи рішення Апеляційного суду київського, це рішення Євросуду з прав людини, 

де чітко встановлені факти порушення Конвенції з прав людини. І це є якраз підставами для 

перегляду вироку. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухачка (переклад): Я дуже люблю вашу програму «Ваша Свобода»! Це єдина 

радіопередача, де можна сказати правду! І дуже люблю пана Олександра, адвоката Юлії 
Тимошенко. Дуже часто його по телебаченню показують. Я повністю погоджуюся з тим, в яких 

умовах підписувалася газова угода. А то всі розумні заднім числом. 

Всі ж розуміють, хто посадив Юлію Тимошенко, що Янукович її не випустить, тому що 

Тимошенко перемогла б на виборах 2015 року. Чи погоджуєтеся Ви зі мною? 

Олег Березюк: Хто переміг би – невідомо. Але те, що вирок Юлії Тимошенко є 

політично мотивованим, то це є однозначним. Те, що він є неправосудним, то також 

однозначно. 

І коли ми говоримо про сенс – подавати чи не подавати, коли в країні немає правосуддя, 

– то очевидно, що потрібно подавати. По-перше, потрібно задокументувати факти 

неправосудних рішень. Раз. Я думаю, що в 2015 році будемо мати іншу владу, іншого 

президента, і люди, які причетні до винесення неправосудних вироків, будуть відповідати рано 

чи пізно. Я в цьому абсолютно переконаний. 

І ще один момент. Коли йде мова про перегляд вироку суду у вищій судовій інстанції, то 

там вже буде п’ять суддів розглядати. Я думаю, що у судовій системі ще все-таки збереглися 

люди, хоч, можливо, їх і не багато, які будуть керуватися законом, а не вказівкою зверху. І є всі 
шанси сподіватися на те, що буде постановлене правосудне рішення. 

– А чи є шанс сподіватися на те, що саме це подання, розгляд у Вищому 

спеціалізованому суді, а потім у ВСУ, буде такою шпариною чи можливістю для того, щоб 

знайти правовий шлях для подолання найголовнішої перешкоди до підписання угоди про 

асоціацію? 

Зараз дійсно є шанс. Є всі підстави, щоб скасувати вирок. Тимошенко за ґратами 

перебуває лише за «газовою справою». Влада говорила, нам треба юридичні механізми, ось – 

юридичний механізм! Рішення буде прийматися всім складом ВСУ! 

Олександр Плахотнюк 

Олександр Плахотнюк: Це зараз дійсно є шанс. Чому? Тому що є всі підстави для того, 

щоб скасувати вирок. Зараз проблема одна – Тимошенко за ґратами. Для того, щоб Тимошенко 

не була за ґратами… Вона за ґратами перебуває лише за «газовою справою». Для того, щоб 

вона не перебувала за ґратами, треба скасувати вирок у «газовій справі». Для того, щоб 

скасувати вирок у «газовій справі», влада говорила, що нам треба якісь юридичні механізми, то 

ось – юридичний механізм! 

Є рішення Євросуду, яким чітко встановлені порушення при розгляді даної справи, є 

процедура перегляду вже вироку по суті, яка передбачена кримінально-процесуальним 

законодавством України. І при дотриманні цієї процедури і рішення там буде прийматися всім 

складом ВСУ! Тобто, дійсно, це якраз буде показник. 

І я переконаний, що знайти трьох суддів для перегляду у касаційній інстанції – це легше, 

ніж весь склад ВСУ, коли будуть голосувати всі судді, які є членами ВСУ, і приймати рішення: 

чи скасовувати вирок, чи не скасовувати вирок? Але це дійсно є юридичним механізмом для 

виходу з цієї ситуації. 

Більше того, навіть по всіх термінах, які передбачені кодексом, розгляду цього питання і 
допуску, і розгляду, то це можна встигнути зробити вчасно, ще до тієї критичної точки, коли 

можна вже говорити чи… 
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– За який час? Євросуд з прав людини справу по суті розглядає достатньо довго. Буває 7 

місяців, 8. Так? А за який час це може розглянути ВСУ? 

Олександр Плахотнюк: ВСУ? Максимальний термін, якщо без усіляких затягувань, то це 

може бути 2,5–3 місяці. Але це максимальний термін. 

– А за бажання? 

Олександр Плахотнюк: За бажання це можна в один день зробити. Як в один день? 

Питання про допуск вирішити в один день. Передати справу в один день. 

– Ви усміхнулися, пане Березюк. Що це означає? 

Олег Березюк: Це означає те, що практично вони цього робити не будуть. Вони будуть 

тягнути по максимуму, тому що сьогодні Юлія Тимошенко є заручником. І вони мають 

можливість торгуватися з ЄС. Це вже більше політичне питання. 

– Тобто до листопада? 

Олег Березюк: Юридичних підстав для того, щоб утримувати Юлію Тимошенко під 

вартою, немає ніяких. Жодних! 

Я вже говорив про те, що це виключно цивільно-правові відносини. Якщо виходити з 
того, що є вже рішення суду і нашого, і європейських (я не хочу повторювати те, що говорив 

пан Олександр, тому що я з ним погоджуюся у даному випадку), в даному випадку мова йде 

про те, що по газових контрах Юлія Тимошенко була засуджена виключно з політичних 

мотивів. І говорити про якісь юридичні моменти дуже складно, тому що немає логіки у тому, 

що вони зробили. 

– Запитаю по-іншому. Мінюст заявив про те, що всі вимоги Євросуду з прав людини 

виконано. А у чому полягає виконання? 

Олександр Плахотнюк: Ця заява взагалі, мені здається, сказати б, не вмотивована, 

необґрунтована, то це трошки неправильно, можливо. Справа в тому, що подається виконання 

рішення Євросуду прийняттям нового КПК, начебто ті порушення, на які вказав Євросуд, які 
були допущені при арешті Тимошенко, вже усунуті новим КПК. 

По-перше, новий КПК був ухвалений рік тому. Рішення Євросуду набуло чинності 
декілька днів тому. Яким чином можна виконати рішення суду за рік до того, як воно набуло 

чинності? 

– Виглядало б так, що якщо арешт був незаконним, то мали б людину відпустити. Але 

просто після арешту було засудження. То як виконати? 

Олександр Плахотнюк: Вони ж не говорять про те, що неможливо виконати. Вони 

говорять, що виконали. Вони говорять, що виконали. І, більше того (я повернуся просто до 

нового КПК, тому що це – ключове), говорять про те, що новий КПК – це виконання рішення 

Євросуду. Але Євросудом встановлені порушення норм старого КПК. Євросуд не сказав про те, 

що старий КПК був поганий, а тому заарештували Тимошенко. А Євросуд сказав про те, що 

при арешті Тимошенко були порушені норми навіть старого КПК. Тому говорити про 

виконання Україною в якомусь об’ємі чи в якійсь частині рішення Євросуду стосовно 

незаконного затримання Тимошенко не можна і немає взагалі ніяких підстав. 

Поновлення? От в даному випадку, зокрема по цій конкретній справі, права повинні 
бути поновлені скасуванням вироку і негайним звільненням Тимошенко з-під варти. 

– Разом з тим деякі депутати з провладної Партії регіонів, юристи кажуть про те, що дії 
захисту Тимошенко – ніщо інше, як піар. 

Я прошу послухати точку зору Вадима Колесніченка. 

Вадим Колесніченко: В рішенні Євросуду не було жодного запитання щодо судового 

процесу. І про це окремо було вказано в рішенні Євросуду. Тому це, крім як політичний піар 

людей, які не мають ніякого стоснуку до кримінально-процесуального законодавства України, 

немає. 
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Олександр Плахотнюк: Не можу погодитися, що я не маю ніякого стосунку до 

кримінально-процесуального процесу в Україні, бо я вже, слава Богу, 18 років працюю 

адвокатом по кримінальних справах. 

А що стосується того, що в рішенні Євросуду жодного слова немає про сам процес, то в 

рішенні Євросуду є повністю, через все рішення Євросуду проходить рядком червоним те, що 

Тимошенко була незаконно арештована – раз; у подальшому під час розгляду справи 

Тимошенко була позбавлена права на швидкий розгляд скарги на незаконне затримання – два; 

була позбавлена на компенсацію через незаконне затриманню, що було встановлено чітко, що 

це суддівське свавілля, і рішення прийняте упередженим судом. 

Я ще раз наголошую, що специфіка у тому, що це той самий суд, який приймав рішення 

про арешт, і той самий суд приймав рішення і про визнання винною Тимошенко та виносив 

вирок по даній справі. Тому рішення Євросуду, яке набрало чинності, безпосередньо стосується 

не лише арешту, а всього процесу по «газовій справі». 

Треба уважно читати рішення Євросуду. 

Олег Березюк: Справа в тому, що Євросуд не розглядає справи по суті. Йде мова про те, 

було порушення конвенції чи не було порушення конвенції? 

Якщо говорити про справу Юлії Тимошенко, то було порушення процедури і за старим 

КПК, і за новим КПК, і порушення Європейської конвенції. Тому Євросуд прийняв рішення 

саме на користь Юлії Тимошенко. Тому в принципі тут говорити немає про що. І закидати, 

переходити на особистості, говорити про те, що хтось розуміє щось у кримінальному праві, чи 

не розуміє, я думаю, що це просто несерйозно. Якщо говорити, то говорити треба 

аргументовано. 

І в даному випадку, коли Ви говорили про Мінюст, що посадові особи посилаються на 

те, що вони виконали вимоги Євросуду, то, знаєте, це демагогія і підміна понять. Прийде час, а 

час прийде дуже скоро – 2015 рік вже недалеко… 

– Це все знов-таки політика. 

Олег Березюк: Ну, юриспруденція… 

– Це знов-таки політика. 

Олег Березюк: У даному випадку не можна… 

– Я Вам тут зауважу, коли я Вам зразу сказала про політику, ви мені сказали: ні, це не 

юриспруденція, а політика. А тепер навпаки. 

Олег Березюк: Я Вам кажу про те, що у справі Юлії Тимошенко немає юриспруденції. Я 

Вам говорю про те, що немає події злочину. Про що ми зараз говоримо? Що ми обговорюємо? 

Як ми можемо не говорити про політику, коли немає юриспруденції у даному випадку? Я і Вам 

говорив про те, що цивільно-правові відносини були. 

До речі, якщо взяти навіть з чисто формальної точки зору, Тимошенко нічого не 

підписувала. Підписував Дубина газовий контракт. Тоді треба було б порушувати кримінальну 

справу по Дубині. І Тимошенко могла би бути в цій справі або свідком, або співучасником. 

Одне з двох. Ну, аж ніяк не могло бути… 

– У такому випадку, учора, здається, міністр енергетики Едуард Ставицький говорив про 

те, що те, як судяться інші країни у Стокгольмському арбітражі з «Газпромом», може бути 

використано і Україною для перегляду цін на газ. 

Вже скількись років, очевидно, три, я пам’ятаю, що всі кажуть: аби не стало запізно 

звернення України до арбітражу! Що заважає зараз Україні звернутися до арбітражу? І тоді у 

всякому б разі не треба було платити. 

Олег Березюк: Нічого не заважає Україні звернутися до арбітражу. Заважає одне: в 

Україні немає не тільки незалежного суду, а й незалежного уряду. Тому що державним майном, 

згідно з Конституцією, управляє Кабмін, Кабмін стовідсотково є акціонером НАК «Нафтогаз 
України». Але до сьогоднішнього дня жодного кроку не було зроблено для того, щоб 

звернутися до арбітражного суду. 
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Більше того, я Вам скажу, і президент, і вся РНБО визнали, що підписання і виконання 

газових контрактів становить загрозу нацбезпеці України. І Кабмін, який відповідає за 

забезпечення національної безпеки України, жодного кроку не зробив для того, щоб усунути 

цю небезпеку, яка становить загрозу національній безпеці України. 

Я Вам скажу, що, власне кажучи, тут той, хто президентові радить отак поводитися, і хто 

радить Кабмінові саме таким чином поводитися, то він або працює на державу, яка не є 

дружньою до України, або виявляє некомпетентність. І одне, і друге не дуже добре, мабуть, для 

нашої країни, для наших людей. 

Тому стоїть питання: чи потрібен нам такий уряд, чи потрібна нам така влада? Може, їх 

потрібно переобрати і на їхнє місце поставити інших людей, які будуть компетентними і 
захищатимуть інтереси України? 

– Очевидно, це питання виникне перед виборами. І це будемо обговорювати саме перед 

виборами. 

В цій заяві до Вищого спеціалізованого суду з проханням переглянути справу чи йдеться 

про те, що мають понести покарання люди, які засуджували у такому випадку? 

Олександр Плахотнюк: Справа в тому, що в самій заяві це питання не треба піднімати. 

Процедурно це не стосується, вірніше, воно не розглядається, це питання. 

Але ж всім зрозуміло, що вже після цього рішення Євросуду треба притягувати до 

відповідальності і прокурорів, які заявляли і обґрунтовували це клопотання, і суддів, які 
задовольняли це клопотання, арештовували Юлію Володимирівну і при перегляді рішення 

судів не звертали увагу на незаконне її затримання. Тобто вже для цього не треба спеціально в 

цій скарзі обговорювати. Підстави для цього вже є. 

Але ж, зрозуміло, я згоден з колегою у тому, що рано чи пізно всі, хто виносив 

незаконні, я не кажу в конкретній цій справі, а взагалі всі, хто виносив незаконні судові 
рішення, я гадаю, повинні бути і будуть притягнуті до відповідальності. 

Олег Березюк: Ще такий момент. Є факт, те, що тільки що сказав Олександр, 

незаконного вироку. 

– Поки арешту. 

Олег Березюк: Ні, йде мова про порушення цілого ряду процедур. Тобто 

неправосудність вироку є. Є факт такий. Хто має право порушувати кримінальні справи проти 

суддів? Прокуратура. Генпрокурор мав би зараз дати правову оцінку цим фактам і порушити 

кримінальну справу, почати кримінальне переслідування осіб, винних у… 

– Будемо бачити, як розвиватиметься справа. Дочекаємося до понеділка, оскільки мають 

пройти три дні… 

Олег Березюк: А нам не треба чекати. 

– …до розгляду справи. Будемо бачити, як це все розвиватиметься. 


